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Protokół nr 22 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów  

w dniu 17.06.2020 r. 

(wideokonferencja) 

 

Posiedzenie prowadził Pan Stanisław Baczyński Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów. W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji i zaproszeni 

goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 

 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

2. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku.  

3. Omówienie Raportu o stanie województwa za rok 2019. 

4. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący – stwierdził prawomocność posiedzenia i przedstawił proponowany 

porządek posiedzenia.  

 

Komisja jednogłośnie (za – 10) przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia. 
 

Ad. 2 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 

w planie dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 

oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2020 rok (druk VI/266). 

Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za – 11, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz 

finansowanych z nich wydatków na 2020 rok (druk VI/266). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu 

Województwa Śląskiego w 2019 roku oraz sprawozdania finansowego Województwa 

Śląskiego za 2019 rok (druk VI/267). 

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – jest tu problem wynikający z innej 

treści załącznika w programie Bestia. Należności, które są przynależne budżetowi 

w tym z udzielonych pożyczek łącznie wynoszą 272 mln zł. Natomiast w drugiej wersji 

należałoby wykazać tylko należności z tytułu pożyczek w wysokości 4 mln 26 tys. zł 

(Załącznik nr 5). W jednym miejscu wykazuje się mniejszą kwotę, a w bilansie jest ta 

większa. Zarząd przyjął korektę Załącznika nr 5, co nie zmienia żadnej części 

sprawozdania finansowego. Dla formalności przekazana została korekta 

Załącznika nr 5.  

Przewodniczący – skoro to nic nie zmienia w bilansie, ani w sprawozdaniu ….  
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Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – nie zmienia też w ocenie biegłego, 

bo cała kwota jest zgodna z księgami, co stwierdzili biegli.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Załącznik nr 5 opisać „po korekcie” i załączyć 

do dokumentacji. Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania rocznego z wykonania 

budżetu Województwa Śląskiego w 2019 roku oraz sprawozdania finansowego 

Województwa Śląskiego za 2019 rok (druk VI/267). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 12, przeciw – 0, wstrzymał się – 2 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Województwa Śląskiego w 2019 roku 

oraz sprawozdania finansowego Województwa Śląskiego za 2019 rok (druk 

VI/267). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2020-2030 (druk 

VI/268).  

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – zmiany obejmują trzy nowe 

przedsięwzięcia. Pierwsze to modernizacja energetyczna Szpitala nr 4 w Bytomiu i są 

tu przyznane środki UE. Zmienia się też harmonogram zadania. Kolejne dwa 

przedsięwzięcia związane są z gospodarką odpadami. Następnie zmieniają się limity 

wydatków i limity zobowiązań. Projekt uchwały przewiduje również zwieszenie limitu 

upoważnienia dla Zarządu Województwa o 570 tys. zł na umowy wieloletnie. 

Zmieniane są też kwoty dochodów i wydatków związane ze zmianami dochodów 

bieżących i majątkowych wprowadzonych przez Zarząd.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Śląskiego na lata 2020-2030 (druk VI/268).  

 

Komisja w głosowaniu: za – 13, przeciw – 0, wstrzymał się – 1 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2020-2030 (druk VI/268).  

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego na 2020 rok (druk VI/269). 

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – per saldo zwiększamy dochody 

i wydatki o kwotę 111 tys. zł. Natomiast następuje przeniesienie miedzy działami 

i z Działu Transport proponuje Zarząd przeniesienie do Działu 853 Pomoc społeczna 

kwoty 300 tys. zł na pomoc finansową dla mieszkańców Gminy Bestwina w związku 

z trąbą powietrzną. Pomoc jest dla 10 najbardziej poszkodowanych gospodarstw.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2020 rok (druk VI/269). 
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Komisja w głosowaniu: za – 14, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2020 rok (druk VI/269). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

budżetu Województwa Śląskiego na 2020 rok (druk VI/280). 

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – wczoraj wpłynęło pismo 

Ministerstwa Finansów, że przyznają nam z rezerwy subwencji ogólnej 14 mln 886 tys. 

zł na przebudowę obwodnicy Miasta Ustroń. Środki należy szybko wprowadzić, aby 

można je było wykorzystać.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego na 2020 rok (druk 

VI/280). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 14, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu Województwa 

Śląskiego na 2020 rok (druk VI/280). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej gminom i powiatom województwa śląskiego w ramach konkursu 

ofert dla gmin i powiatów województwa śląskiego pn.: Wspieranie lokalnych systemów 

profilaktyki i rozwiazywania problemów uzależnień oraz przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie w województwie śląskim w 2020 r. (druk VI/270). Zaproponował, aby 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za – 14, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

gminom i powiatom województwa śląskiego w ramach konkursu ofert dla gmin 

i powiatów województwa śląskiego pn.: Wspieranie lokalnych systemów 

profilaktyki i rozwiazywania problemów uzależnień oraz przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie w województwie śląskim w 2020 r. (druk VI/270). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie przyznania 

dofinansowania i wyrażenia zgody na zawarcie umów o dofinansowanie ze środków 

PFRON na okres dłuższy niż jeden rok budżetowy robót budowlanych dotyczących 

obiektów służących rehabilitacji, w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych, 

z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów (druk VI/274). Zaproponował, aby Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za – 14, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie przyznania dofinansowania 

i wyrażenia zgody na zawarcie umów o dofinansowanie ze środków PFRON 

na okres dłuższy niż jeden rok budżetowy robót budowlanych dotyczących 

obiektów służących rehabilitacji, w związku z potrzebami osób 

niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów (druk VI/274). 
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Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Gmin Województwa Śląskiego na dofinansowanie zakupu 

samochodów ratowniczo-gaśniczych dla Ochotniczych Straży Pożarnych 

w województwie śląskim (druk VI/275). 

Radna Agnieszka Biegun – czy środki były dzielone tylko przez Komendanta 

Wojewódzkiego Państwowej Straży Pożarnej, czy też Zarząd Województwa miał 

na to wpływ?  

Przewodniczący – Komendant Wojewódzki złożył propozycję, a Zarząd zgadzając się 

z nią przygotował stosowny projekt uchwały. Zaproponował, aby Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Gmin Województwa Śląskiego na dofinansowanie zakupu samochodów 

ratowniczo-gaśniczych dla Ochotniczych Straży Pożarnych w województwie śląskim 

(druk VI/275). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 14, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Gmin Województwa Śląskiego na dofinansowanie zakupu samochodów 

ratowniczo-gaśniczych dla Ochotniczych Straży Pożarnych w województwie 

śląskim (druk VI/275). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Zbrosławice na realizację zadania pn.: Wykup przeprawy 

na cieku Drama” (druk VI/277). Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za – 12, przeciw – 1, wstrzymał się – 1 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Zbrosławice na realizację zadania pn.: Wykup przeprawy na cieku 

Drama” (druk VI/277). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Bestwina przeznaczonej na wsparcie osób 

poszkodowanych, w związku z trąbą powietrzną, która przeszła nad częścią gminy 

w dniu 7 czerwca 2020 r. (druk VI/278). Zaproponował, aby Komisja pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za – 14, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Bestwina przeznaczonej na wsparcie osób poszkodowanych, w związku 

z trąbą powietrzną, która przeszła nad częścią gminy w dniu 7 czerwca 2020 r. 
(druk VI/278). 

 

Ad. 3 

Przewodniczący – wszyscy radni otrzymali Raportu o stanie województwa za rok 2019. 

Poprosił o krótkie omówienie.  
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/W wyniku kłopotów technicznych Stefania Koczar-Sikora Zastępca Dyrektora 

Departamentu Rozwoju Regionalnego nie mogła zabrać głosu/ 

 

Przewodniczący – poprosił, aby w czasie usuwania problemów technicznych Pan Jan 

Kawulok Przewodniczący Sejmiku poinformował radnych o sposobie przeprowadzenia 

najbliższej sesji Sejmiku.  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – tak, jak zapowiadałem sesja Sejmiku ma 

być przeprowadzona w trybie stacjonarnym. Aby zagwarantować bezpieczeństwo ilość 

gości będzie bardzo ograniczona tylko do Zarządu Województwa. Jeżeli któryś 

z parlamentarzystów będzie chciał zabrać głos, to będzie to możliwe. Kancelaria 

Sejmiku przygotowała pełen pakiet bezpieczeństwa, czyli maseczki i rękawice. Miejsca 

będą oznakowane i proszę siadać w odległościach wynikających z przepisów 

SANEPDU.  

Radny Mirosław Mazur – czy to jest w pewien sposób potwierdzenie, że sytuacja 

w województwie śląskim jest opanowana?  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – odpowiadając jako dyrektor pogotowia, 

to zakażeń mamy pięć razy więcej niż np. 10 maja, a mimo to wszyscy wiemy co mamy 

robić. Chodzimy po ulicy bez masek mimo, że zakażeń jest więcej. Nie mnie oceniać 

czy sytuacja się stabilizuje. Punkt dotyczący informacji o stanie województwa 

dopuszcza udział mieszkańców i byłoby bardzo trudno zrobić tą sesję jako sesję zdalną.  

Radny Mirosław Mazur – Pan Przewodniczący nie ocenia, ale decyduje i ponosi 

konsekwencje swoich decyzji.  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – oczywiście, decyzje podjąłem taką jaka 

wynika z zaproszenia.  

Radny Mirosław Mazur – Pan zna dzisiejsze dane epidemiologiczne?  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – znam, 509 przypadków w kraju.  

Radny Mirosław Mazur – i jutro też będzie pan śledził? 

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – jak najbardziej. Jeżeli będą dane, które 

zdecydowanie będą odbiegały od tego co jest w ostatnich dniach, to … Mamy sytuację 

trudną.  

Radny Mirosław Mazur – jak muszą odbiegać, aby znaczyło to coś w sensie 

decyzyjnym?  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – jeżeli będzie informacja Wojewody 

i SANEPIDU, że zgromadzenia 150 osób są cofnięte, to na pewno pójdę w tym 

kierunku. Radnych jest 45 osób i będzie ok. 50 osób na sali, na której jest ok. 205 miejsc. 

Zagęszczenie powinno być więc mniejsze niż np. w instytucjach kultury. Trudna 

to decyzja.  

Radny Mirosław Mazur – a co z udziałem publiczności?  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – w tej chwili nie ma jej w ogóle. Jeżeli będzie 

dopuszczona osoba, to z zachowaniem wymogów epidemiologicznych. W tej chwili 

przez kolejne sesje nie mamy publiczności, natomiast na tej sesji ustawodawca 

gwarantuje publiczności wystąpienie, po spełnieniu odpowiedniej procedury. 

Radny Mirosław Mazur – czy 22 czerwca mamy się spodziewać publiczności?  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – nie, jeżeli będzie osoba, która ma prawo 

wystąpić na podstawie ustawy o mandacie posła lub ustawy o samorządzie 
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województwa, to będzie to jedna czy dwie osoby wpuszczane indywidualnie 

z zachowaniem bezpieczeństwa.  

Radny Mirosław Mazur – mówi Pan o dopuszczeniu do głosu, czy o obecności?  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – o dopuszczeniu do głosu.  

Radny Mirosław Mazur – a co z obecnością? 

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – nie dopuszczamy innych osób, za 

wyjątkiem tych, które są wskazane.  

Przewodniczący – od nas wszystkich zależy odpowiedzialna postawa, wiemy wszyscy 

co się dzieje.  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – każda osoba, która poprosi 

o usprawiedliwienie je otrzyma.  

Przewodniczący – Pani Stefania Koczar-Sikora Zastępca Dyrektora Departamentu 

Rozwoju Regionalnego już jest więc oddaje głos.  

Stefania Koczar-Sikora Zastępca Dyrektora Departamentu Rozwoju 

Regionalnego – przedstawiła i omówiła prezentację dotyczącą Raportu o stanie 

województwa za rok 2019 (załącznik do protokołu). 

Przewodniczący – podziękował za przygotowany dokument i prezentację. 

 

 

 

 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Protokół sporządził Przewodniczący Komisji 

Grzegorz Motyka Stanisław Baczyński 

 


